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�	���� � Velika neizvjes-
nost i briga zavladala je u
Veslačkom klubu »Jadran«
nakon vijesti da se u Gradu
Rijeci pokreće hitna izmjena
GUP-a kojim će se utvrditi
nova lokacija uređaja za pro-
čišćavanje otpadnih voda na
Delti, kako bi se njegova pos-
tojeća lokacija oslobodila za
atraktivnije sadržaje u sklo-
pu Rijeka Gateway projekta i
željenog uređenja waterfon-
ta. Podsjetimo, uređaj bi se s
krajnjeg juga Delte trebao
pomaknuti nešto sjevernije,
uz desnu obalu Rječine, pre-
ko puta kontejnerskog termi-
nala, a baš na toj lokaciji već
gotovo čitavo stoljeće nalaze
se prostori Veslačkog kluba.

U Klubu su sa zanimanjem
pratili provedbu natječaja za
urbanističko-ar hitektonsko

rješenje Delte, u nadi da će
netko akceptirati činjenicu
njihova postojanja, a s još vi -
še zanimanja, ali i ogorčenja
primili su nedavnu informa-
ciju da bi novi uređaj za pro-
čišćavanje otpadnih voda
trebao biti izgrađen do kraja
2017. godine.
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Veslači ne mrze uređaj niti
su ljudi »tankoga nosa« koji se
bune što im prvi susjed u dane
južine širi ne baš ugodne miri-
se. Navikli su živjeti u indus-
trijskom okruženju, između
p ro č i šćivaća, kontejnerskog
terminala i drugih lučkih sa-
držaja, s kojima su kroz dese-
tljeća razvili neku vrstu miro-
ljubive koegzistencije. Navikli
su i na to da djeci koja dolaze
trenirati moraju razviti poseb-
nu vrstu opreza da ih putem
ne pomete kakav viljuškar ili
bager, a posebno kada prelaze

preko željeznog mosta na uš-
ću Rječine, kojega koriste za-
jedno s Hrvatskim željeznic -
ma, Vodovodom i kanalizaci-
jom, te kompletnom operati-
vom kontejnerskog terminala,
kao jedinu sponu s drugom
obalom, a bez pločnika i bilo
kakve prometne signalizacije.

Stariji članovi Kluba s nos-
talgijom se sjećaju dana kad je
umjesto lučko-operativne i fe-
kalne zone na Delti bilo popu-
larno Gradsko kupalište sa
šljunčanom plažom i otvore-
nim bazenom, bez žice i stra-
žara. Bili su to dani kada se
Delti moglo nesmetano pris-
tupiti, kada su roditelji ili none
i nonići djecu do Kluba mogli
dovesti u spontanoj šetnji, kad
je zbog boljeg pristupa i veće
cirkulacije ljudi članstvo Klu-
ba bilo masovnije, pa su i re-
zultatima bili uspješniji. Oni
se stoga uistinu vesele tran-
sformaciji Delte, koja bi treba-
la postati plavo-zeleni otok u
srcu grada, s nizom atraktiv-
nih sadržaja. Međutim, smeta
ih, i to jako, čak do ruba usi-
janja, što nitko ne zna reći što
će se dogoditi s Klubom kad
krene izgradnja novoga uređa-
ja preko teritorija na kojem su
starosjedioci od 1933. godine.
A nije da se nisu interesirali.

	(��� � %#���!����&

Predsjednik Upravnog od-
bora Kluba, višestruki državni
prvak, dipl. ing. Andrej Smilo-
vić dao nam je podeblji fascikl
s dopisima koji svjedoče o vi-
šegodišnjim naporima vesla-
ča da kroz prostorno-plansku
dokumentaciju reguliraju svo-
je bivstvovanje u ovom speci-

fičnom rezervatu ili da im se
pronađe odgovarajuća, zam-
jenska lokacija. Uzaludno!

– Kroz povijest je bilo puno
ra z m i šljana o preseljenju Klu-
ba, ali uglavnom paušalnih.
Jedino konkretno rješenje, do-
vedeno i do glavnog projekta
bila je ideja da se smjestimo u
lučici Grčevo, krajem 80-ih.
No, zapelo je zbog pristupnog
puta. Trebali smo ga dijeliti s
»Viktorom Lencem«, ali u bro-
d o g ra d i l štu nisu dozvolili da
se do kluba dolazi preko njiho-
vog teritorija, pa je cijela stvar
otišla u vjetar, nadomak reali-

zacije. Sve ostalo bilo je naba-
civanje prijedloga u kojima se
najčešće nije vodilo računa o
specifičnim potrebama naše-
ga sporta – kaže Smilović.

Jedan od takvih, bio je prije-
dlog da se nova lokacija Klubu
nađe na zapadnom dijelu gra-
da, što znači blizu zone Kantri-
da-Volosko koja je raj za surfe-
re. Ako je raj za surfere, to znači
da ima vjetra i da veslači ondje
nemaju što tražiti, jer se ves-
lačka aktivnost odvija na čistoj
bonaci! Druga ideja je bila da
se smjeste uz marinu koju bi
trebalo izgraditi uz istočni dio
kontejnerskog terminala na
Brajdici, ali to je stvar daleke
budućnosti za koju nitko ne
zna hoće li se i kada ostvariti, a
sigurno neće prije izgradnje
uređaja. Krene li izgradnja
p ro č i šćivaća kako je planira-
no, Klub će se vrlo brzo naći u
nevolji i stoga veslači od Grada
očekuju jasan odgovor o svojoj
budućnosti, s rješenjem koje
ih neće dodatno unazaditi.
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Prema riječima pročelnika
gradskog Odjela za urbani-
zam, ekologiju i gospodarenje
ze m l j i štem Srđana Šk u n c e,
problem svakako treba riješti -
ti prije početka izgradnje ure-
đaja, ali kroz aktualnu izmje-
nu GUP-a to nije moguće iz
dva razloga. Prvo, zbog hitno-
će postupka izmjene plana,
koju diktiraju rokovi izgradnje

p ro č i šćivaća, a drugo zbog to-
ga što će svaka lokacija, s ob-
zirom da se radi o veslanju,
biti na pomorskom dobru, što
dodatno komplicira situaciju.

Veslači bi najviše voljeli i
dalje ostati na Delti, ali u ovom
trenutku to im nitko ne može
garantirati, jer bi to značilo
prejudicirati buduće rješenje
Delte, što nije moguće, jer će
konačan scenarij njezina raz-
voja biti poznat tek po izboru
developera koji će odabrati je-
dno od tri idejna rješenja oda-
brana na urbanističko-arhi-
tektonskom natječaju. Stoga
će ovim GUP-om biti definira-
no tek to da se pitanje Veslač-
kog kluba treba riješiti kroz
Urbanistički plan uređenja
Delte, a Grad će se prema
Škuncinim riječima potruditi
da im prije izgradnje pročišći -
vaća pronađe alternativno
mjesto – trajno ili prijelazno.

Od takvih odgovora člano-
vima Veslačkog kluba diže se
kosa na glavi, a pogotovo pri
pomisli na nekakav prijelaz-
ni provizorij koji bi, kako se
to kod nas u pravilu zbiva, od
privremenog rješenja mogao
postati konačna solucija.

– Nadamo se da nas neće
dovesti u situaciju rada u kon-
tejnerima i pod nekakvim
n a d s t re šnicama, jer u takvim
uvjetima ne možemo čuvati
čamce i ostalu opremu vrijed-
nosti veće od 300 tisuća eura, a
pogotovo ne želimo djecu sta-
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Veslački klub »Jadran« osnovan je 1922. godine, a prvu je

lokaciju imao na Brajdici, uz lijevu obalu Rječine. No, taj je

prostor morao napustiti da bi ga ustupio Ribarskoj zajednici Su-

šaka, za javnu burzu ribe. Zauzvrat, Klub je dobio novi prostor

na Delti, gdje je novi veslački dom izgrađen 1933. godine. Klub

od tada djeluje na postojećoj lokaciji, uz kratak ratni prekid, od

1943. do 1945. godine. U tom razdoblju Dom je srušen, a na

njegovom mjestu njemačka je vojska izgradila topnički bunker,

čiji temelji još postoje. Poslije rata na njima je izgrađen današ-

nji Dom kojeg su do 1949. koristili i plivači »Primorja«.

Kao jedini nositelj veslačkog sporta u Rijeci, Veslački klub

»Jadran« baštini tradiciju svih svojih prethodnika, a ona po-

činje1888. godine kad je u Rijeci utemeljeno prvo veslačko

društvo pod nazivom Nautico Sport Club »Quarnero«. Govo-

rimo, dakle, o veslačkoj tradiciji dugoj 126 godina.
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